
Skolebestyrelsesmøde Frederiksbjerg Skole den 12. juni 2024 
Mødet foregår i Store Klaus kl. 16-18.30 
  

Forældrevalgte   Medarbejderrepræsentanter 
og elevrepræsentanter   

Ledelsesrepræsentanter  

Jonas Højbjerg Sckerl, forperson  
Marianne Frandsen, næstforperson  
Jørgen Søndermark Pedersen 
Kari Moseng  
Kristian Lager 
Louise Kjær Christoffersen 
Solvej Juhl Thallaug  

Morten Øbro, lærer  
Mikael Møller, pædagog 
 
Forpersoner elevråd 
Ea 9. KP 
Laki 8.KS 
  

Peder Pedersen, skoleleder 
Trine Junge Petersen, pæd. leder indskoling  
Anni Jungberg Bjørn pæd. leder mellemtrin 
Solveig Klyvø, viceskoleleder, pæd. leder 
udskoling   

 

16.00 Forslag til ændring af rammer og kriterier for det frie skolevalg 

Der skal besluttes om bestyrelsen skal lave et hørringsvar – Forslaget kan læses på:  

Forslag til ændring af rammer og kriterier for det frie skolevalg | Høringsportalen - Aarhus 

kommune 

Medsendt denne dagsorden er, som inspiration,  det svar som Skolederforeningen har indsendt 

 

Input til høringssvar vedr. forslag til ændringer af rammer og kriterier for det frie skolevalg  

Vi anerkender problemstillingen – men vi kan være bekymret for at man laver nye bus-børn. Man skal passe 

på de elever man har lokalt og gøre det attraktivt at blive på deres lokale skole. Ved ændringer risikerer 

man ressourcestærke ikke etniske danskere forlader lokale skoler i højere grad, så vi får en alt for skæv 

social fordeling.  

Man skulle hellere kigge på distrikter i stedet for at lovgive om det. 

 

Vi synes høringssvar fra skolelederforeningen er skarpt, men kunne tilføjes et lille afsnit som er særligt for 

vores skole. Vi laver det sammen. 

 

16.45: Temadrøftelse: Digital dannelse 

Herunder aktuel politik på Frederiksbjerg skole  

Der præsenteres et udkast til princip  

 

Vi havde et formøde, hvor vi drøftede, hvordan vi skulle behandle drøftelsen af skærm og digital dannelse. 

Vi ønsker input fra bestyrelsen i forhold til at kvalificere forventninger til forældre. Hvordan gør vi digital 

dannelse til et fælles ansvar?  

Vi vil gerne have inputs til, hvordan vi kan blive mere eksplicitte i forhold til at have tydelige forventninger 

til forældre.  

 

- Skolebestyrelsen bifalder, at vi som skole kommer med anbefalinger. 

- ”Vi vil i dialog med forældrene om børnenes brug af skærme”, i stedet for det vi ellers har skrevet i 

indledningen.. 

- Ordet ”koncentration” suppleres med ”indlæring” i indledningen. 

- Godt at indsætte kildehenvisninger. F.eks. der hvor vi skriver ”Det er videnskabeligt bevist..” 

- Afsnittet 0-2. klasse: Skriv ”anbefaler” i stedet for ”fraråder”.  

- Skal indsamles i kasser – også indskolingen. 

- Præciseres i at handle om ”personlige devices”. 

https://deltag.aarhus.dk/hoering/forslag-til-aendring-af-rammer-og-kriterier-det-frie-skolevalg
https://deltag.aarhus.dk/hoering/forslag-til-aendring-af-rammer-og-kriterier-det-frie-skolevalg


- Afsnittet 3.-9. klasse: 

- Vi drøfter, hvorvidt det er fair at lægge ansvaret over på eleverne, at de kun skal bruge chromebooks til 

faglige formål. Vi er nødt til at insistere på, at det er et delt ansvar. Eleven har selv et ansvar. 

- Vi drøfter hvorvidt det skal gælde ”hele skolens område”. Det bliver svært at håndhæve for personalet.  

- Vi skal have medarbejderne mere inddraget i hele den her mobilpolitik, da alle skal være med til at 

håndhæve.. 

- Vi skal måske have nogle skilte, så det bliver nemmere at håndhæve. 

- Elevperspektiv: Man har glædet sig så meget til at få telefonen, at man ikke kan vente, til man kommer ud 

af skolen… 

- Er det nødvendigt, at der står, at ”medarbejdere må benytte telefonerne til arbejdsmæssige formål”? 

- Undtagelsen omkring ”børn, der er særligt sårbare”..? – Skolebestyrelsen synes, at det skal slettes. 

- Elevperspektiv: Hvad skal vi lave i pauserne. Må vi ikke få en hjernepause med skærmen?? 

- Forældrene: Er de også omfattet af mobilfri skole? Vi har en god drøftelse med mange forskellige 

synspunkter.. 

- Fint med en prosatekst omkring at vi henstiller til mobilfri… Ikke noget med store skilte på fliserne.     

 

17:30: Godkendelse af beretning  

Beretningen deles på Aula. Rettelse: Velkommen til mobilfri mellemtrin og udskolingen. 

 

17.40: Status på Kroghsgade skole 

Solveig, Peder og Kari var til møde vedr. Kroghsgade 

Vi skal forfra redegøre for skolens behov (faglokaler). Vi diskuterer hvor tegningerne er? Ingen kan finde 

dem. Bekymring for at bygningen står og forfalder. 

Kari, Peder og Solveig skal mødes med dem igen i juni.  

Jonas hjælper Peder med kronologien.  

  

17.50: Fastlæggelse af dato for første møde efter sommerferien.  

Mandag den 2. sep.  

Kl. 16.00-18.30 

 

18:00: Orientering 

 

Ledelsen  

Travlhed. Et relativt nyt ledelsesteam gir måske lidt ekstra arbejde. Der er enkelte elever der har det 

svært og det tager også tid.      

 

Elevrådet 

Ikke noget nyt. Farvel og tak til Laki og Ea, og nyt elevråd skal vælges i august  

 

Medarbejderne  

Der er forandringer i indskolingen med 3. klasser og afslutninger overalt.  

Skemaer på vej og eksamen og dimission 

 

 

 

 



Skolebestyrelsen 

Spændende med arbejde på skolemarken.  

Borgerforslag fra Skole og Forældre ” Flere penge til vores skoler” som er en opfølgning på 

drøftelse af  ikke-godkendelse ad skolens budgetter. Jonas deler det med forældre  

Jonas  handler om  

Henvendelser fra forældre om blandt andet rettidig udmelding af ”Mellerdag” 

Også henvendelse fra forældre om skolefesten – den var god, men ugedagen er den velvalgt? Nogle 

forældre oplevede, at børnene var trætte næste dag. Festen sluttede klokken 20 for alle og det 

vurderer vi var tilpas. Vi har opmærksomhed på programmet dagen efter. 

Henvendelse også om alkoholfri skolefest. Kan vi begrunde eller motivere det lidt inden næste fest? 

Det aftaler vi.      

 

 

18.30: - 19.00: Spisning  

Herunder18.05: Afsked med Solvej og med Morten og Ea og Laki 

 

Med venlig hilsen 

Jonas Sckerl, forperson 

Marianne Frandsen, næstforperson 

Solveig Klyvø, viceskoleleder 

Peder Pedersen Skoleleder 


